
P R O T O K Ó   Nr X/08
z obrad XXVI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie
odbytej w dniu 18 listopada 2008r.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara o godz.1000 otworzy  XXVI Sesj  i po
powitaniu radnych i go ci o wiadczy , i  zgodnie z list  obecno ci w posiedzeniu
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego sk adu Rady wynosz cego 15 osób,
stanowi quorum pozwalaj ce na podejmowanie prawomocnych uchwa .
Sesja odbywa a si  w sali narad Urz du Gminy w Mszanowie i trwa a do godz. 1155.

Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1 do protoko u.

Nieobecna Dorota ukaszewska.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Z-ca Wójta, Sekretarz Gminy Renata li ewska
- Dyrektor Powiatowego Zarz du Dróg w Nowym Mie cie Lubawskim z/s w Kurz tniku
   Ryszard K osowski
- specjalista ds. dróg gminnych Pawe  Oelberg
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
- Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Ewelina Tuchalska
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyj cie protoko u z obrad XXV Sesji Rady Gminy.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
6. Zapytania i wnioski.
7. Podj cie uchwa y w sprawie postawienia w stan likwidacji Zwi zku Komunalnego
    Gmin Województwa Toru skiego wzgl dnie do wyst pienia Gminy Nowe Miasto
    Lubawskie z tego Zwi zku.
8. Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Wójta Gminy do zawarcia porozumienia
    mi dzy Gmin  Nowe Miasto Lubawskie, a Powiatem Nowomiejskim w sprawie
    wspólnego finansowania zadania „Remont drogi powiatowej nr 1246N dr.woj.538 –
    Skarlin – Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 0+006 do km 3+006 oraz od km
    9+040 do km11+400”.
9. Informacja na temat projektu „Centrum turystyczno-rekreacyjne Zamek Bratian”.
10. Analiza o wiadcze  maj tkowych radnych.
11. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
12. Zamkni cie obrad Sesji.

Przebieg obrad:

Ad 1
Otwarcie nast pi o jak na wst pie niniejszego protoko u.
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Ad 2
Na sekretarza obrad powo ano radn  Barbar  Grzywacz.

Ad 3
Przyj cie protoko u z obrad XXV Sesji.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza obrad XXV Sesji o
przedstawienie informacji o protokole.

Pan Zdzis aw Arentowicz poinformowa , e zapozna  si  z tre ci  protoko u z
poprzedniej Sesji i stwierdzi , e tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o jego
przyj cie.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  uwagi do protoko u.

Uwag nie zg oszono.

W g osowaniu, Rada jednomy lnie przyj a protokó  z obrad XXV Sesji.

Ad 4
Zg aszanie zmian do porz dku obrad.

Przewodnicz cy Rady zaproponowa , rozszerzenie punktu 10 „Analiza o wiadcze
maj tkowych radnych”, o analiz  o wiadcze  maj tkowych pracowników

Innych zmian nie zg oszono.

W g osowaniu Rada Gminy jednomy lnie dokona a zmiany w porz dku obrad.

Ad 5
Wójt przedstawi  informacj  ze swojej dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym:

- po Sesji Rady w dniu 28 pa dziernika, odby o si  posiedzenie Komisji Promocji,
Rozwoju Gospodarczego oraz Bezpiecze stwa i Porz dku Publicznego, w punkcie 1
posiedzenia radny Kazimierz Mikuczy ski – Przewodnicz cy Komisji Bud etu i Mienia
Komunalnego wyrazi  niezadowolenie z powodu, e Ochotnicza Stra  Po arna w
Jamielniku nie otrzyma samochodu po arniczego z Komendy Powiatowej Pa stwowej
Stra y Po arnej, lecz z OSP w Bratianie. Jednostka z Bratiana jest w krajowym
systemie ratowniczo-ga niczym i otrzyma samochód z Komendy Powiatowej, który mia
otrzyma  Jamielnik.
Wójt poinformowa , e decyzj  o przekazaniu samochodu podj  Komendant
Wojewódzki Pa stwowej Stra y Po arnej w Olsztynie, po zasi gni ciu opinii
Komendanta Powiatowego. Wójt prosi  radnego Mikuczy skiego o uspokojenie
atmosfery i zdementowanie pog oski, i  samochód z OSP w Bratianie jest z omem.
Zdaniem Komendy Powiatowej PSP, ten samochód jest odpowiedni dla OSP.  Wójt
zaprosi  radnego Mikuczy skiego na spotkanie w tej sprawie z Komendantem
Wojewódzkim PSP w Urz dzie Gminy, w dniu 25 listopada br.
W drugim punkcie porz dku posiedzenia, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
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Wodara przedstawi  opracowan  koncepcj  funkcjonalno-u ytkow  centrum
turystyczno-rekreacyjnego Zamek w Bratianie.
Na Komisji zaproponowano podwy szenie pensji dla Wójta. Wójt poinformowa , e w
zwi zku z trudn  sytuacj  finansow  gminy, rezygnuje z podwy ki.
- 29 pa dziernika odby a si  ponowna kontrola remontu biblioteki w Skarlinie
przeprowadzona przez Urz d Marsza kowski.
- w tym samym dniu, Z-ca Wójta uczestniczy a w podsumowaniu programu „Zdrowa i
aktywna rodzina”, organizowane przez Starostwo Powiatowe i Stowarzyszenie Pro
Publica. W programie uczestniczy o so ectwo Radomno.
- równie  w tym dniu, Wójt uczestniczy  w Nadzwyczajnym Walnym Zgromadzeniu
Zwi zku Komunalnego Gmin Województwa Toru skiego. Zwi zek ten nie dzia a od 10
lat, a nie zosta  wykre lony z rejestru Urz du Rady Ministrów. Procedura zosta a
wszcz ta, dzisiaj przedstawiamy projekt uchwa y w sprawie likwidacji Zwi zku.
- 30 pa dziernika, odby o si  spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji w sprawie
stanu bezpiecze stwa oraz wydatkowania kwoty 5 tys. z . zaplanowanej w bud ecie na
rok 2008 dla policji.
- w tym samym dniu, Wójt wraz z Zast pc  i Kierownikiem GOPS-u brali udzia  w
obchodach Dnia Seniora w Bratianie, w uroczysto ci uczestniczy a tak e
Wicemarsza ek Województwa Warmi sko-Mazurskiego.
- 30 pa dziernika odby o si  spotkanie z pisarzem Panem Stanis awem Grabowskim w
celu podpisana umowy dotycz cej napisania ksi ki „Dzieje Bratiana i okolic”. Ksi ka
zostanie wydana na prze omie roku 2009/2010.
- w tym samym dniu, Wójt wraz z Kierownikiem Referatu Planowania Przestrzennego,
Gospodarki Nieruchomo ciami i Ochrony rodowiska Markiem Arentowiczem,
uczestniczyli w XIV Walnym Zgromadzeniu Zwi zku Gmin Regionu Ostródzko-
awskiego „Czyste rodowisko”, przyj to bud et na rok 2009.

- 4 listopada odby o si  spotkanie z Dyrektorem BG  w I awie w sprawie otwarcia filii
Banku w Nowym Mie cie Lubawskim,
- 5 listopada zako czy a si  kontrola prowadzona przez inspektora Najwy szej Izby
Kontroli, dotycz ca gospodarki gruntami, z ocen  dobr .
- w tym dniu równie  odby  si  przetarg na wykonanie dokumentacji na po czenie sieci
wodoci gowej Gwi dziny i Tylice oraz na modernizacj  stacji wodoci gowej w Tylicach i
Gwi dzinach, 14 listopada zosta a podpisana umowa z wykonawc .
- 6 listopada odby a si  narada so tysów podczas, której Powiatowy lekarz Weterynarii
poinformowa  o zaka nej chorobie Aujeszkyego wyst puj cej u trzody chlewnej,
Kierownik Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa mówi  o
dop atach bezpo rednich i rentach strukturalnych oraz Kierownik Powiatowego Zespo u
Doradztwa Rolniczego o sporz dzaniu wniosków i biznesplanów.
- 6 listopada, Wójt uczestniczy  w posiedzeniu Komitetu Rozbudowy Szpitala w Nowym
Mie cie Lubawskim, natomiast Z-ca Wójta bra a udzia  w obchodach Dnia Seniora w
Tylicach,
- równie  6 listopada, Wójt uczestniczy  w Walnym Zgromadzeniu Lokalnej Grupy
Dzia ania w Kaczym Bagnie, pod nazw  „Ziemia Lubawska”.
- 7 listopada, Wójt wspólnie z Dyrektorem Gminnego Centrum Kultury i inspektorem ds.
promocji Panem Marcinem Buli skim odbyli rozmow   w Departamencie Rozwoju
Regionalnego w sprawie pomocy finansowej Urz du Marsza kowskiego w realizacji
przedsi wzi cia „Centrum Turystyczno - Rekreacyjne Zamek Bratian”, ponadto w
Departamencie Sportu z yli wniosek o dotacj  na budow  sali gimnastycznej w
Radomnie, w roku 2010.
W sprawie programu „Orlik” dotycz cego budowy boisk sportowych Wójt poinformowa ,
e w 2009 roku, z Ministerstwa Sportu gmina mo e otrzyma   333 tys.z ., Departamentu
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Rozwoju Obszarów Wiejskich – 500 tys.z , Marsza ek Województwa mo e przyzna  100
tys.z ., co stanowi kwot  933 tys.z ., a w bud ecie powinno by  zawarte 1.200 tys.z .,
udzia  gminy powinien wynosi  ok. 300 tys.z . Wójt uwa a, e przydzielenie tych
pieni dzy odbywa si  kosztem remontów wietlic i chodników.
W projekcie bud etu na 2009 roku w dziale inwestycji zosta y wpisane remonty wietlic
w Chro lu, Lekartach i Tylicach. Je eli otrzymamy 500 tys. z . na jedno zadanie w
gminie, czy w ramach „Orlika”, to przekre lona jest szansa na remonty wietlic.
Wójt proponowa  zrezygnowa  w przysz ym roku z inwestycji w ramach „Orlika” dlatego,
e na terenie gminy jest wystarczaj ca ilo  boisk. Wójt prosi  o opinie w tej sprawie.

- Poinformowa , e w okresie weekendu 8-11 listopada, w poniedzia ek 10 listopada
Urz d pracowa ,
- 10 listopada, Wójt uczestniczy  w spotkaniu z okazji Dnia Seniora w Chro lu,
- 11 listopada, szko y z terenu gminy uczestniczy y w biegach niepodleg ciowych w
Nowym Mie cie Lubawskim,
- 12 listopada odby o si  posiedzenie Komisji Rewizyjnej,
- 13 listopada, Wójt uczestniczy  w seminarium nt. wspó pracy transgranicznej,
- 14 listopada, w Olsztynie, Wójt bra  udzia  w XI Wojewódzkim Zje dzie Delegatów
Szkolnego Zwi zku Sportowego, gmina otrzyma a wyró nienie, natomiast Pa stwo
Zagórscy otrzymali srebrne odznaki.
- w dniu 17 listopada, Wójt podpisa  6 zarz dze  dotycz cych sprzeda y dzia ek w
Gwi dzinach, Bratianie i Nawrze.
- Wójt podpisa  równie  projekt bud etu na rok 2009, który zosta  przekazany
Przewodnicz cemu Rady i przes any do Regionalnej Izby Obrachunkowej.
- 17 listopada odby o si  posiedzenie Zarz du Zwi zku Gmin Ziemi Nowomiejskiej.

Ad 6
Zapytania i wnioski.

Radny Kazimierz Mikuczy ski odniós  si  do sprawy samochodu dla OSP w
Jamielniku.
Nie by o mówione, e samochód z Bratiana to z om, ale na pewno jest starszy, ani eli
ten z PSP w Nowym Mie cie Lub.  Komisja Promocji ogl da a ten samochód w czerwcu
i wszyscy wiedzieli, e w nie ten otrzyma Jamielnik i taka opinia posz a w teren, teraz
trudno wyt umaczy  ludziom i na razie zdania swojego nie zmieniamy. zdaniem radnego
nale y doprowadzi  do spotkania na terenie OSP, aby ludziom wyja ni  i przyj
stanowisko.

Radny Edmund M drzycki – Naczelnik OSP w Bratianie – ten spór jest niepotrzebny,
bo jednostka OSP w Bratianie jest w krajowym systemie ratowniczo-ga niczym, bior
udzia  w akcjach na terenie ca ej Polski i w nie te jednostki otrzymuj  lepszy sprz t.
Ponadto jednostka nasza ka dego roku otrzymuje dofinansowanie z bud etu Pa stwa
na zakup sprz tu. Wyja ni , e obecny samochód jest starszy, karosowany, ale jest w
bardzo dobrym stanie, w przegl dzie technicznym uzyskali my I miejsce. To oznacza,
e samochód nie jest z y.

Radny Zdzis aw Makowski - jeden mieszkaniec Jamielnika powiedzia , e to by  jaki
przekr t. Kwesti  jest to, e ten samochód by  obiecany. Gdyby od razu im powiedzie ,
e otrzymaj  z Bratiana, na pewno byliby zadowoleni.

Radna Barbara Grzywacz  poinformowa a, e ich determinacja i rozgoryczenie dotyczy
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wy cznie tego, e co innego mieli obiecane, nast pi a zmiana decyzji bez ich udzia u.
Oczywistym jest, e Bratian jest w krajowym systemie i trzeba da  im lepszy sprz t. Nie
mo na stawia  argumentu o ilo ci wyjazdów tych jednostek. Chodzi o form . Je eli
decyzja zapad a na poziomie Komendanta Wojewódzkiego po zaopiniowaniu przez
Komendanta Powiatowego i te osoby powinny wyt umaczy  ludziom.
Cz onkowie stra y pracuj  spo ecznie, z du ym  zaanga owaniem, o cokolwiek poprosi
si  ich, to nie ma problemu. Nie mo na tak traktowa  ludzi, którzy ofiarowuj  swój

asny czas, nic z tego nie maj , tylko ten honor.

Radny Kazimierz Mikuczy ski, gdyby od pocz tku by o mówione, e z Bratiana
samochód otrzymuje nasza OSP by oby inaczej, bo rozumiem druha M drzyckiego, e
im si  ten sprz t nale y. Problem g ówny to sposób za atwienia sprawy.

Wójt wyja ni , e by  inspiratorem przekazania samochodu dla OSP w Jamielniku,
Komendant Powiatowy i Wojewódzki te  byli tego samego zdania, w tamtym czasie nikt
nic nie mówi . By o przyzwolenie ówczesnego Komendanta Powiatowego. Na spotkaniu
z Komendantem Wojewódzkim b dzie okazja do wyja nienia sprawy. Zgodnie z
procedur  decyzj  w tej sprawie podj  Komendant Wojewódzki.

Radny Mikuczy ski – w ubieg ym roku w grudniu Pan Komendant wspomina  o
przekazaniu samochodu dla Jamielnika, w gabinecie Pana Wójta, by o to w grudniu.

Radny Cezary Kawiecki, nasuwa si  wniosek, e rozmowa Komendanta z Panem
Mikuczy skim niewiele pomo e, powinni jecha  do Jamielnika i spotka  si  z lud mi.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara uwa a, e je eli w odpowiednim
momencie padn  z odpowiednich ust w ciwe s owa, to spojrzycie na spraw  inaczej i

dzie dobrze.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta  jaka b dzie kolejno  sk adania wniosków w
sprawie remontu wietlic, jakie s  kryteria.

Wójt odpowiedzia , e zdecydujemy na Sesji, ale nie ma jeszcze naboru. Dokumentacja
jest kompletna.

Radni zdecydowali, e nie b dzie sk ada a wniosków dot. budowy boisk w ramach
programu „Orlik”.

Radny Bogdan Król wnioskowa  o u enie muld na drodze przy by ym przedszkolu,
niedaleko boiska, bo pojazdy typu k ady, które je  t  ulic , niszcz  j . Wnioskowa ,
aby ten rejon obj  wi ksz  kontrol  policji.

Wójt odpowiedzia , e skontaktuje si  Pan Oelberg.

Radny Ireneusz Kowalski – zapyta , z kim mo e porozmawia  w sprawie zakresu
prac, jaki mia  by  wykonany w wietlicy. Z ty u za wietlic  mia  by  taras, tylko s
drzwi. Ogl daj c wietlic  z zewn trz i wewn trz stwierdzi  mo na, e remont jest nie
zako czony. Dach jest wymieniony, a przecieka, sufit pozamakany, nale oby z
reklamacj , aby poprawili. Nie ma klamek w oknach, szafki w kuchni w tragicznym
stanie. Zlewy s abo zawieszone. Prosi , aby po Sesji sprawdzi .
Wnioskowa  o zwi kszenie bud etu dla LZS na 2009 rok dlatego, e zwi kszy y si
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koszty dojazdu, rezerwa pieni dzy musi by  jak Radomno wejdzie do klasy A, powsta a
nowa dru yna juniorów i jeszcze jedna powstanie.

Wójt odpowiedzia , e po Sesji dokonaj  ogl dzin wietlicy, wspólnie z Panem
Wojtaszko i Panem Andrzejewskim.
Wójt stwierdzi , e finansowanie sportu na terenie gminy nie jest na z ym poziomie.

Radny Roman Jadanowski – w zwi zku z tym, e dzieci w Radomnie obecnie nie
maj  boiska sportowego, wnioskowa  o zasypanie materia em z wykupów, utwardzenie i
ogrodzenie dzia ki gminnej, która mog aby s  jako boisko.

Wójt odpowiedzia , e budowa szko y b dzie trwa a oko o roku i dodatkowych kosztów
nie b dziemy czyni .

Radny Cezary Kawiecki wnioskowa  o przyspieszenie rekultywacji Groblicy, poniewa
jej poziom na odcinku od m yna do miasta jest alarmuj cy. Przepusty s  zapchane i jej
stan nieustannie podnosi si .

Wójt odpowiedzia , e wniosek skieruje do Zarz du Melioracji w Ostródzie.

Ad 7
Podj cie uchwa y w sprawie postawienia w stan likwidacji Zwi zku Komunalnego Gmin
Województwa Toru skiego wzgl dnie do wyst pienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie z
tego Zwi zku.

Wójt wyja ni , e jak wspomnia  w sprawozdaniu ze swojej dzia alno ci podj cie tej
uchwa y jest konieczne. Pozwoli na przeprowadzenie procedury wykre lenia, co
ponagla Najwy sza Izba Kontroli i Regionalna Izba Obrachunkowa.

Przewodnicz cy poinformowa , e Zwi zkiem interesuje si  tak e prokurator. Uchwa a
przewiduje 2 rozwi zania, likwidacj  Zwi zku lub wyst pienie Gminy ze Zwi zku, w
przypadku, gdy Walne Zgromadzenie nie podejmie decyzji o likwidacji.

Przewodnicz cy Rady odczyta  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XXVI/124/08 w
sprawie postawienia w stan likwidacji Zwi zku Komunalnego Gmin Województwa
Toru skiego, wzgl dnie do wyst pienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie z tego
Zwi zku.
Uchwa a stanowi za cznik nr 2 do protoko u.

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Wójta Gminy do zawarcia porozumienia
mi dzy Gmin  Nowe Miasto Lubawskie, a Powiatem Nowomiejskim w sprawie
wspólnego finansowania zadania „Remont drogi powiatowej nr 1246N dr.woj.538 –
Skarlin – Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 0+006 do km 3+006 oraz od km
9+040 do km11+400”.

Dyrektor Powiatowego Zarz du Dróg poinformowa , e Powiat Nowomiejski zamierza
 2 wnioski do rz dowego programu budowy dróg, jeden z nich dotyczy drogi
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Skarlin – Nawra - Nowe Miasto Lubawskie. Wcze niej droga ta na odcinku w Nawrze
zosta a odbudowana. Wnioskiem obj ty jest odcinek za Skarlinem od drogi
wojewódzkiej, przez ca  wie  Skarlin. W pierwszej wersji pieni dzy starcza o do
skrzy owania w kierunku Lekart, ale Pan Wójt wst pnie wyrazi  zgod  na udzia  w
finansowaniu odbudowy tej nawierzchni w kwocie 68 tys. z ., a wi c przewiduje si
odbudow  do znaku granica miejscowo ci Skarlin oraz w miejscowo ci Nawra, od
wiatraków do pomnika. W ramach zadania, w Skarlinie zostanie odbudowana
nawierzchnia oraz od skrzy owania od szko y po lewej stronie zostanie prze ony
chodnik, natomiast w Nawrze – nawierzchnia, wymiana kratek ciekowych, u enie
korytek ciekowych na uku, gdzie w przysz ym roku ma by  budowany chodnik. Koszt
ca ego zadania – 1.252.500,-z ., w tym powiat – 625 tys.z . minus dofinansowanie gminy
w wysoko ci 68 tys. z ., dotacja w kwocie 625.500,- z .
Województwo Warmi sko-Mazurskie otrzyma o 59 mln z ., rodki te zosta y podzielone
proporcjonalnie do ilo ci dróg w powiecie, powiat nowomiejski otrzyma  798 tys.z .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XXVI/125/08 w
sprawie udzia u we wspó finansowaniu.
Uchwa a stanowi za cznik nr 3 do protoko u.

Ad 9
Informacja na temat projektu „Centrum turystyczno-rekreacyjne Zamek Bratian”.

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury - w tym roku ukaza y si  2 informacje o
finansach, jakie Regionalny Program Operacyjny  Warmii i Mazur mo e oferowa .
Jeden z nich to „Wzrost potencja u turystycznego i infrastruktura kultury”, ale konkursu
nie og oszono w roku bie cym, w nast pnym tak e nie b dzie.
 Drugi to „Wzrost potencja u turystycznego – infrastruktura sportowo-rekreacyjna”.
Latem okaza o si , e projekt do konkursu zostanie og oszony 20 pa dziernika.
W zapowiedziach by o, e dofinansowanie wynosi oko o 85 % z Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego, pozosta e 15% to wk ad w asny. Jako, e ka dy
pomys , ka de dzia anie inwestycyjne musi by  poparty uzyskanymi rodkami
finansowymi.  W zwi zku z tym, e miejsce po by ym zamku w Bratianie jest miejscem
urokliwym pod wzgl dem historycznym i turystycznym. Przyst pili my do opracowania
koncepcji, by y uzgodnienia z konserwatorem zabytków, ochron rodowiska, operat
szacunkowy zosta  opracowany we wrze niu. Koncepcje zosta y opracowane przez
pracowni  projektow , firma geodezyjna dokona a pomiarów. Przygotowano wszystko,
aby infrastruktura sportowo-rekreacyjna wkomponowa a si  w teren (2,5 ha) z ruinami
budynkami magazynu zbo owego i budynku biurowego.
W momencie og oszenia, czyli pod koniec pa dziernika okaza o si , e to nie jest 85%,
lecz 70%, a podczas wizyty w Urz dzie Marsza kowskim, o której mówi  Pan Wójt,
okaza o si , e to jest 50%. Koncepcja jest bardzo adna, o czym mówi y osoby, z
którymi spotkali my si  w Urz dzie Marsza kowskim, ale trzeba mie  zabezpieczy
50% w asnego wk adu i druga sprawa to, do 2 grudnia trzeba mie  komplet
dokumentów z pozwoleniem na budow  w cznie. Czyli koncepcja opracowana jest
wst pem do pó rocznego lub rocznego przygotowania bardzo szczegó owych
dokumentów. Gdyby gmina mia a pieni dze, kanalizacj  i drogi, to stara bym si
przekona  Pa stwa do inwestycji.
Poinformowa , e gmina uczestniczy w akcji Grunwald w 2009 roku i wielkich
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uroczysto ci w roku 2010, rozmowy w tej sprawie odby y si  z Urz dem
Marsza kowskim, z Pani  Marsza ek i Dyrektorem Departamentu Kultury, niektóre
uzgodnienia zosta y poczynione i dla spe nienia obietnicy w zasadzie potrzeba nam
pola na 1 imprez  w roku, to jest „Marsz na Grunwald”. Gminne Centrum Kultury
posiada umow  u yczenia podpisan  z w cicielem.
Kwesti  jest, czy d  do tego, aby by  w cicielem.

Radny Zdzis aw Makowski stwierdzi , e co  zosta o odwrócone, je eli terminy
zgra yby si , to my dowiedzieliby my si  na ko cu. Nie wiedzieli my, e prowadzone s
rozmowy, e robi si  projekty i w gr  wchodz  tak pot ne pieni dze.
O zamiarach nale o poinformowa  Rad .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara – troch  nie tak by o, Rada
wiedzia a.

Radny Ireneusz Kowalski byli my informowani m.in. podczas ogl dzin tych terenów.

Dyrektor Andrzej Andrzejewski  chodzi o to, e trzeba mie  wszystko gotowe, w
momencie og oszenia konkursu i wtedy s  2-3 miesi ce na sprawdzenie. Czy
przygotowa  wszystkie dokumenty i czeka  na og oszenie terminu, czy nie.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara – informacja o mo liwo ci
finansowania tak du ego projektu pojawi a si  wcze niej, z zapowiedzi , e b  du e
inwestycje finansowane, ma e nie. Nadarzy a si  okazja, przynajmniej przy pierwszych
informacjach, e wk ad w asny tylko 15% staje si  realny, bo 85% mo na uzyska .
Zacz li my pewne dzia ania. Informacje by y takie, e nie ma ch tnych na uzyskanie
dofinansowania w projekcie. Rozwa ali my kwesti  nabycia tego terenu, zlecony zosta
szacunek, aby zorientowa  si  o warto ci terenu.

Pan Andrzej Andrzejewski – skoncentrowa em si  na koncepcji, ale o wszystkim by
informowany Pan Wójt i Pan Przewodnicz cy.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara - kilku radnych nawet zosta o
wytypowanych do zespo u negocjacyjnego z w cicielem terenów.

Radny Cezary Kawiecki – po wizycie na zamku, odby o si  posiedzenie Komisji
Rozwoju w tej sprawie.

Radny Zbigniew Wi niewski zapyta  na jak  kwot  zosta y wycenione tereny.

Przewodnicz cy odpowiedzia , e wszystkie tereny, które nas interesuj  oprócz mostu,
chocia  w ciciel ch tnie sprzeda by gminie most, wed ug operatu szacunkowego 2
budynki razem z dzia , teren zielony z wysp  i droga, zosta y wycenione na 820 tys.

. Teren ma powierzchni  2,5 ha. Na ten czas problemem by o to, e gmina nie jest
cicielem.

Je eli podejmiemy decyzj , e nie rezygnujemy z tego tematu, to trzeba zastanowi  si
czy w takiej skali, sta  gmin . Drugi nabór ma by  og oszony w 2011 roku i do tego
czasu, je eli byliby my w cicielami tego terenu by oby atwiej. Tam odbywaj  si
imprezy, które promuj  gmin  nie tylko w powiecie. Mo na znale  osoby do
wspó pracy, które zdecydowa yby si  zagospodarowa  i wykorzysta  obiekty. Trzeba
zdecydowa , czy podejmujemy dalsze czynno ci.
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Wójt zaproponowa , aby Dyrektor Andrzejewski porozmawia  z w cicielem o
przed eniu umowy u yczenia na 1 rok. Tymczasem tworzy  klimat wokó  imprez tam
organizowanych. Pomys  i koncepcja jest bardzo dobry, ale w uk adzie dofinansowania
50% kosztów, gminy nie sta  na inwestycj . Dzia alno  kulturalna nie przynosi zysków.
By  mo e b dzie og oszony inny program. Je eli zakup budynków nie by by kosztem
kwalifikowanym, czy wydawa  800 tys. z ., a pó niej je remontowa , dochodz  jeszcze
koszty utrzymania. Z informacji Urz du Marsza kowskiego wiemy, e kosztem
kwalifikowanym jest 10% na wykup gruntów, a przy budynkach wcale.

Dyrektor poinformowa , e koncepcja zak ada równie  zaanga owanie szko y, bo to
jest jakby ca y kompleks, dzieli rzeka Wel i dzia ka, która jest gminna i mo na j
zagospodarowa  na pole biwakowe z baz  szkoln .

Wójt – na razie jedynym rozwi zaniem jest przed enie umowy o 1 rok. W gminie s
inne potrzeby, wa niejsze jak budowa dróg, kanalizacji, s  przygotowane dwie du e
inwestycje.
Wójt poinformowa , od jakich czynno ci nale y rozpocz  przygotowanie dokumentacji
do z enia wniosku o fundusze unijne, ze zmian  studium uwarunkowa  i kierunków
zagospodarowania przestrzennego w cznie.

Radna Barbara Grzywacz – popar a Pana Wójta i Pana Dyrektora w dzia aniach, które
przynosz  du y rozg os. Na pewno ka dego radnego to cieszy. Nie zgodzi a si  ze
stwierdzeniem, e radni wiedzieli, czasem rozmawia si  z grup  radnych i uwa a si , e
wszyscy ju  s  poinformowani. Jednak dzisiaj radny Wi niewski zapyta  o cen  tego
terenu, co wiadczy, e szczegó owych informacji nie by o.  Do ka dej inwestycji Rada
mo e przymierza  si  na podstawie analizy stanu finansowego gminy. Inwestycje s
procesami d ugofalowymi. Plany budowy szko y w Radomnie by y znane i omawiane,
mo na by o zapozna  si  z nimi.  Natomiast, je eli chodzi o te plany, to przypadkowo
by am na posiedzeniu Komisji Promocji i Rozwoju Gospodarczego i zapozna am si  z
planami, s  imponuj ce. Dobrze by oby pokaza  je radnym. Prosi a, eby przy okazji
podejmowania decyzji, za które Rada b dzie odpowiada , bo trzeba ja doko czy  i
utrzyma , trzeba wiedzie , czy gmin  b dzie na to sta . Jak mog o doj  do tego, eby
zmienia  tak istotnie zasady finansowania i wprowadza  ludzi w b d. Chocia  15%
udzia  gminy to, te  s  du e pieni dze, do utrzymania nikt nie dop aci, tak, jak do

wiaty. Dobrze sta o si , e sprawa chwilowo zosta a wstrzymana, chocia  nie
wykluczone, e b dzie kontynuowany. Dobrze by oby, gdyby wiedzieli o tym wszyscy.

Radny Bogdan Król – w sprawie kosztów, to 21 pa dziernika, na posiedzeniu Komisji i
na Sesji 28 tego samego miesi ca, Pan Wójt powiedzia , e w ciciel liczy  na 6 zer, a
Pan Wójt powiedzia , 800 tys. z . wi c informacja by a.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara uwa a, e upublicznianie ceny
nieruchomo ci w fazie negocjacji nie jest wskazane.

Pan Dyrektor powiedzia , e nie czu  si  upowa niony do rozmów, oprócz z
Przewodnicz cym rady i Wójtem.

Radny Cezary Kawiecki powiedzia , e Pan Dyrektor nie upowa niony do
przekazywania informacji na temat wyceny. jednak informacja by a. Bardzo dobrze sta o
si , e zosta a przygotowana koncepcja. Bez tego nie wiedzieliby my, co chcemy tam
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zrobi  i nie mo na by oby przedstawi  radnym. Na Komisji wszyscy byli zachwyceni
koncepcj  i na pewno dobrze si  sta o.  Mamy przygotowane pod e do dzia ania w
przysz ci. Zach ci  pozosta ych radnych do obejrzenia materia ów.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara – my le  trzeba pozytywnie i nie
zra  si , szkoda, e nie zrobimy tego jak najszybciej. To, co robi tam Gminne
Centrum Kultury warte jest popierania i to s wietne imprezy.

Radny Cezary Kawiecki – wspólnie z Dyrektorem Dyrektor Gminnego Centrum Kultury
byli u Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, wtedy nie by o jeszcze koncepcji, tylko
rzut z lotu ptaka z naniesionymi punktami co gdzie ma by  i w jaki sposób wykonane, to
Pani Konserwator powiedzia a tak, jest mnóstwo podobnych projektów, ale takiego nikt
nie ma. Indywidualna koncepcja na skal  województwa.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara – uwa a, e nawet na wi ksz
skal , jak we mie si  pod uwag  teren za Welem, przed szko  i fragment dzia ki ju
wykupiony, za magazynem,  do tego szko a i boisko, mo e nam wyj  co
oryginalnego, niespotykanego, szkoda, e nie teraz.

Radny Zdzis aw Makowski – nikt nie neguje koncepcji, bo jest wspania a, ale nie
jeste my bogaci.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zapyta  radnych, co dalej, poprosi  o
wskazówki, czy przed  umow  i 1 rok, mo e nawet 2 lata.  By a rozmowa z

cicielem w sprawie ewentualnego wykupu w zwi zku z tym projektem.

Radny Zdzis aw Makowski sugerowa  wykorzystanie bazy, która jest w Mszanowie,
Gminnego Centrum Kultury przej o du wietlic .

Dyrektor poinformowa , e sal  mo na wykorzysta  na dzia alno  kulturaln , jest
scena z kurtyn , garderoba, wej cie od zewn trz.
Dyrektor prosi  o pomoc w negocjacjach z w cicielem.

Ad 10
Analiza o wiadcze  maj tkowych radnych i pracowników.

Przewodnicz cy Rady odczyta  analiz  o wiadcze  maj tkowych radnych dokonan
przez siebie. Informacja stanowi za cznik nr 4, natomiast analiza dokonana przez
Urz d Skarbowy stanowi za cznik nr 5.

Poinformowa , e wp yn a informacja dotycz ca analizy o wiadcze  maj tkowych
Przewodnicz cego i Wójta. Informacja stanowi za cznik nr 6 i 7.

Analiz  o wiadcze  maj tkowych pracowników i kierowników gminnych jednostek
organizacyjnych dokonan  przez Wójta odczyta a Z-ca Wójta Renata li ewska.
Analiza stanowi za cznik nr 8, natomiast analiza dokonana przez Urz d Skarbowy
stanowi za cznik nr 9.

Ad 11
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Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielono w punkcie 6.

Ad 12
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  obrady XXVI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie.

sekretarz obrad                                                       Przewodnicz cy Rady Gminy
Barbara Grzywacz                                                  Miros aw Wodara


